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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 22. juli 2013 
stillet følgende spørgsmål nr. 536 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).

Spørgsmål 536:

”Fødevareministeren bedes redegøre for udviklingen i antal kuttere/fiskerbåde i 
Bagenkop fra 1970 og til nu (så vidt muligt) og samtidig redegøre for udviklingen i 
fangstmængderne i samme tidsperiode (så vidt muligt), samt redegøre for om ministeren 
mener, at det nuværende fiskeri fra Bagenkop truer fiskebestandene i farvandet omkring 
Bagenkop og i det sydfynske øhav, så det skulle være nødvendigt at begrænse 
fiskerimulighederne væsentligt?”

Svar:

./. Jeg har vedlagt et bilag til denne besvarelse, som viser udviklingen i antallet af 
fiskefartøjer i Bagenkop, samt udviklingen i fangstmængderne landet af fartøjer fra 
Bagenkop. Det har ikke været muligt at følge udviklingen helt tilbage til 1970, da der 
kun er brugbar statistik begyndende fra henholdsvis 1981 og 1987.

Jeg mener ikke, at fiskeriet fra Bagenkop truer fiskebestandene i særlig grad, og det er 
heller ikke derfor, at der er planer om at etablere en beskyttelse af stenrevet tæt på 
Bagenkop. Beskyttelsen skyldes en forpligtelse i henhold til Habitatdirektivet om at 
beskytte mod forringelse af særligt følsomme naturtyper, såsom stenrev, i Natura 2000 
områder. Jeg vil også gerne pointere, at der kun er lagt op til at indføre forbud mod 
fiskeri med bundslæbende redskaber, så fiskeri med andre redskaber, såsom garn og 
ruser, vil fortsat være tilladt. 
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